
SLUTTRAPPORT	–	Pilotprosjekt	undervisningsopptak	

Dato:		

1. Prosjektets	navn	 Digitale	kollokvier	
2. Prosjektmedarbeider	 Mats	Persson	og	Jo	Ese	
3. Hva	er	gjort		 Vi	har	opprettet	rom	i	Adobe	Connect	(AC)	basert	på	

inndelte	kollokviegrupper.	Deretter	har	vi	opprettet	
direkte	link	fra	Fronter	til	de	respektive	rommene	i	
AC.	Studentene	har	fått	opplæring	i	hvordan	AC	
fungerer,	og	blitt	oppfordret	til	å	bruke	AC	som	digital	
møteplass.	Vi	har	holdt	flere	felles	møter	i	AC	hvor	
studentene	har	kunnet	teste	systemet.	Dette	har	
foregått	både	på	dagtid	og	kveldstid.	I	tillegg	har	
bruken	av	AC	blitt	diskutert	i	forbindelse	med	
mastergradens	samlinger.	Vi	har	gjennomført	en	
spørreundersøkelse	for	å	finne	ut	hvordan	
studentene	bruker	AC.		

4. Hva	har	vært	særlige	
utfordringer?	

Vi	har	i	dette	prosjektet	lagt	stor	vekt	på	opplæring	
og	tilrettelegging	for	at	studentene	skal	finne	det	
enkelt	og	praktisk	å	bruke	AC	til	kollokvieaktivitet.	
Likevel	har	vi	sett	at	dette	ikke	har	skjedd.	
Spørreundersøkelsen	gir	oss	et	nokså	tydelig	svar	på	
hvorfor	det	er	slik.	
	
Den	tekniske	kvaliteten	på	AC	oppleves	av	
studentene	som	ikke	god	nok.	Det	blir	ofte	hakkete	
bilde	og	lyd.	Det	gjør	at	møtene	ikke	flyter	så	godt	
som	ønsket.	I	tillegg	er	det	en	viss	terskel	for	å	
komme	i	gang	med	AC	med	tanke	på	å	logge	seg	inn	
på	rom,	stille	inn	lyd	og	bilde,	og	vite	hvordan	man	
bruker	systemet.	Denne	terskelen	er	ikke	en	absolutt	
terskel,	men	en	relativ	terskel	som	må	sees	i	forhold	
til	allerede	opparbeidet	kompetanse	på	andre	
plattformer,	og	da	særlig	facebook.	

5. Interessante	erfaringer	så	langt?	 Vår	antakelse	at	bruk	av	AC	som	møtearena	vil	skape	
en	samhørighet	i	kollokviegruppen	som	i	sin	tur	
minsker	frafall,	har	vi	ikke	fått	testet	skikkelig	ut.	
Bruken	av	AC	har	vært	alt	for	liten	til	det.	Derimot	har	
vi	oppdaget	at	studentene	i	stor	grad	bruker	
facebook	som	kommunikasjonsarena,	i	tillegg	til	å	
møtes	fysisk.	Selv	om	facebook	og	AC	er	to	
forskjellige	typer	system,	med	forskjellige	
bruksområder,	kan	det	late	til	at	funksjonen	i	
forbindelse	med	samhold	i	en	kollokviegruppe	er	den	
samme.	Vi	stiller	oss	derfor	spørsmålet	om	prosjektet	
likevel	har	vært	en	suksess,	selv	om	vegen	til	målet	
har	vært	en	annen	en	den	vi	planla.	

6. Bruk	av/	behov	for	veiledning	 Vi	har	i	liten	grad	brukt	veiledning.	Det	har	vært	en	
trygghet	å	vite	at	det	finnes	veiledningskompetanse	
tilgjengelig,	men	vi	har	i	dette	prosjektet	hatt	lite	
behov	for	veiledning.	



7. Bruk	av/	behov	for	teknisk	
support	

Vi	har	hatt	liten	bruk	for	teknisk	support	da	vi	har	
gjennomført	møter	i	AC	med	studenter	tidligere.	Der	
har	vi	opparbeidet	oss	nødvendig	teknisk	
kompetanse.	

8. Vurdering	av	fremdriften	 Fremdriften	av	prosjektet	har	vært	god.	Vi	har	fulgt	
utviklingen	og	bruken	av	AC	gjennom	hele	studieåret.	

9. Evt.	planer	for	videre	oppfølging	 Vi	er	interessert	i	å	fortsette	å	undersøke	hvordan	
digitale	utviklingsverktøy	kan	brukes	for	å	skape	
robuste	kollokviegrupper	og	tettere	sosiale	bånd	til	
studieprogrammet.	Derimot	er	vi	ikke	sikre	på	om	vi	
ønsker	å	bruke	AC	til	det.	I	hvilken	grad	vi	viderefører	
prosjektet	neste	studieår	vil	avhenge	av	
arbeidsplaner	og	andre	utviklings-	og	
forskningsprosjekt.	

	


